



Program

The Government of Canada is in the process of launching several major procurement projects in the near future. Projects to replace CF-18s and purchase fixed-wing search and rescue platforms are progressing well. This is a unique opportunity for the Canadian defence industry, which may not be seen before another generation. Indeed, these projects represent a considerable volume of contracts worth several billion dollars. Come and meet industry and government stakeholders and decision makers on these projects to learn more about these major procurement projects in order to better position your company. The Seminar on Defence and RCAF Projects is held during the **3rd edition of Aéro Montréal's International Aerospace Week – Montréal** with the distinguished presence of **The Honourable Navdeep Bains, minister of Innovation, Science and Economic Development Canada** and **Ms. Dominique Anglade, minister of Economy, Science and Innovation Québec**.

- 7:45 –** Registration
- 8:25** Welcoming Address – Ms. Suzanne M. Benoît – President, Aéro Montréal
- 8:30** Major Procurement Programs are Moving Forward – Significant Opportunities for the Canadian Defence Industry – **Guests of honor and Keynote speakers: The Honourable Navdeep Bains – minister of Innovation, Science and Economic Development Canada and Ms. Dominique Anglade, minister of Economy, Science and Innovation Québec.**
- 9:00** CADSI President – General Trends of the Industry - Ms. Christyn Cianfarani
- 9:20** Key challenges and opportunities ahead for the Department – Mr. Jean Rioux, Parliamentary Secretary of the Minister of National Defence
- 9:40 – 10:15** Networking break
- 10:15** RCAF Priorities – Colonel Steve Chouinard – DAR
- 10:45** PSPC Procurement Modernization – Normand Masse – ADM Special Advisor PSPC
- 11:10** ITB Policy Application on Major RCAF Programs – Dominique Kowlessar and John MacInnis – ISED
- 11:40** The Importance of IP Access on ISS Contracts of Major Programs – Paul Mercier, L3-MAS
- 12:00 – 12:30** Networking break
- 12:30 – 13:45** Lunch featuring our Guest speakers: Mr. Steven MacKinnon, Parliamentary Secretary of the Minister of Public Services and Procurement and Siegfried Usal, VP Strategy R&T, Thales Canada
- 14:00 – 16:30** B2B and B2G Sessions featuring:
 - RCAF and DND (DAR – Col Chouinard, DAST – Col Alexander and DGMPD (Air and Land) – T. Crosby
 - ISED ITB Managers
 - OEMs: Boeing and Airbus
 - Tiers 1: GE Aviation, Raytheon, Northrup Grumman, L3-MAS, PAL, Héroux Devtek, CAE, Pratt & Whitney, Esterline CMC Electronics, Tru Simulation
 - CED
- 16:30 – 17:45** Cocktail



Programme

Le gouvernement du Canada est en voie de lancer plusieurs grands projets d'approvisionnement dans un avenir rapproché. Les projets de remplacement des CF-18 et d'achat d'appareils de recherche et sauvetage à voilure fixe progressent rapidement. Il s'agit d'une chance unique pour l'industrie canadienne de la défense qui ne se représentera peut-être pas avant une autre génération. En effet, ces projets représentent un volume de contrats considérable de plusieurs milliards de dollars. Venez rencontrer les acteurs et décideurs industriels et gouvernementaux de ces projets pour en savoir davantage sur ces grands projets d'approvisionnement afin de mieux positionner votre entreprise. **Le Séminaire sur les projets de la Défense et de l'ARC se tiendra lors de la 3e édition de la Semaine internationale de l'aérospatiale – Montréal 2017, avec la participation de nos conférenciers principaux, l'honorable Navdeep Bains, ministre de l'Innovation, des Sciences et du Développement économique Canada et Mme Dominique Anglade, ministre de l'Économie, de la Science et de l'Innovation Québec.**

- 7:45 -** Enregistrement
- 8:25** Mot de bienvenue – Suzanne Benoît – Présidente d'Aéro Montréal
- 8:30** Les projets majeurs d'achat d'équipement vont de l'avant – des opportunités d'affaires très significatives pour l'industrie canadienne de défense – **conférenciers principaux – L'honorable Navdeep Bains, ministre de l'Innovation, des Sciences et du Développement économique Canada et Mme Dominique Anglade, ministre de l'Économie, de la Science et de l'Innovation Québec.**
- 9:00** Les grandes tendances du marché et de l'industrie – Mme Christyn Cianfarani – Présidente de l'ACDS
- 9:20** Les grands défis et opportunités à venir pour le ministère – M. Jean Rioux – Secrétaire parlementaire du ministre de la Défense nationale
- 9:40 – 10 :15** Pause de réseautage
- 10:15** Les priorités de l'ARC – MDN – Colonel Steve Chouinard - DBRA
- 10:45** SPAC – La modernisation des activités d'approvisionnement – Normand Masse – Conseiller spécial au sous-ministre adjoint
- 11:10** L'application de la politique des RIT aux grands projets de l'ARC – Dominique Kowlessar et John MacInnis – ISDE
- 11:40** L'importance de la propriété intellectuelle sur les grands projets – Paul Mercier - L3-MAS
- 12:00 – 12:30** Pause de réseautage
- 12:30 – 13:45** Déjeuner avec nos conférenciers invités, M. Steven Mackinnon, Secrétaire parlementaire de la ministre des Services publics et de l'Approvisionnement et Siefried Usal, VP Stratégie et R&T, Thales Canada
- 14:00 – 16:30** Sessions B2B et B2G avec:
- ARC et MDN (DBRA – Col Chouinard, DSI (Air) – Col Alexander, DGRGP (Air et armée de terre) – T. Crosby
 - Gestionnaires de RIT de ISDE
 - Maître d'œuvre : Boeing et Airbus
 - Tier 1 : GE Aviation, Raytheon, Northrup Grumman, L3-MAS, PAL, Héroux Devtek, CAE, Pratt & Whitney, Esterline CMC Electronics, Tru Simulation
 - DEC
- 16 :30 – 17 :45** Cocktail réseautage